



Atchafalaya

NATIONAL HERITAGE AREA

Atchafalaya Trace Commission Board Meeting Wednesday, July 13, 2022 – 10 a.m. West Baton Rouge Museum

Commissioners Present

Charles Caillouet, Ascension
Darrel Rivere, Assumption
Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles
Linda Gardner, Concordia
Chris Burton, Iberia
Steve Pellessier, Lafayette
Herman Fuselier, St. Landry
Carol Patin, St. Martin
Mart Black, Co-Chair, Terrebonne
Angélique Bergeron, Secretary, West Baton Rouge

Commissioners Absent

Christine Demyers, East Baton Rouge
Clifford LeGrange, Iberville
J.A. Rummler, Pointe Coupee
Carrie Stansbury, Treasurer, St. Mary

Others Present

Angela Rathle, Jean Lafitte National Park
Kristin Sanders, Office of Cultural Development
Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area
Caroline Byrne, Atchafalaya National Heritage Area

AGENDA

I. Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)

Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:04 a.m. Co-Chair Mart Black led the Pledge of Allegiance.

II. Agenda Approval (Wilbert)

Carmouche called for approval of the agenda. Charles Caillouet moved to approve, seconded by Darrel Rivere. The agenda was approved unanimously 10-0 (with Christine Demyers, Clifford LeGrange, J.A. Rummler, and Carrie Stansbury absent).

III. **Minutes Approval (Wilbert)**

Carmouche called for a motion to approve the minutes. Black moved to approve, seconded by Angélique Bergeron. The motion carried unanimously 10-0 (with Christine Demyers, Clifford LeGrange, J.A. Rummier, and Carrie Stansbury absent). Carmouche thanked everyone that attended the Avoyelles meeting in May.

IV. **Reauthorization 2022 Update (Justin)**

Justin Lemoine state the ANHA on 2-year temporary reauthorization. ANHA is working on pushing program legislation through, though ANHA has an individual bill in the House and Senate. The bills have to be passed before the November election. If ANHA sees no movement of the program bill by mid-September, staff will work with Cassidy and Graves on individual reauthorization. ANHA has another year and a half before the temporary reauthorization is up.

Lemoine notified the ATC that ANHA might ask ATC to reach out to representatives in the House and Senate for support.

Black asked if individual parish governing authorities should support the program bill through resolution. Lemoine says a resolution cannot hurt. The Alliance of NHAs is currently waiting for vehicle on which to attach the program bill.

V. **ANHA Staff Updates (Justin)**

Regarding grants, Lemoine shared that ANHA currently has \$180K in grants active and open. There is \$90K in invoices processing through the Office of Management and Finance, which has been very behind in issuing payments. About half of that should be paid within the next week.

Lemoine noted that the federal paperwork for ANHA's funding of \$500K was submitted. This represents a \$100K increase from last year.

ANHA is actively hiring a new staff member. The posting will be open until the end of July.

Lemoine will request a status update at the end of this week. Anecdotally, very qualified people have applied. The position will create the rural community assistance program.

Caroline Byrne addressed upcoming travel for ANHA. Byrne and Lemoine will both attend the Louisiana Travel Association Travel Summit in Lake Charles in August. Lemoine will be in Belgium in September to support the Lieutenant Governor at Fete de Wallonie. Lemoine, Byrne, and possibly the new hire will attend the Alliance of National Heritage Areas meeting in Colorado in October.

Byrne shared the “Experience Atchafalaya” QR code map card with commissioners and offered the service to commissioners or any other partners. Carmouche asked if the design of the card could be altered to be a window cling or sticker, and Byrne said yes.

Byrne also shared a draft of the updated ANHA brochure. Commissioners will receive the brochure via email and are encouraged to submit comments to ANHA.

VI. FY 23 ANHA Grant Review Approval (Caroline)

Byrne reviewed the 2022 ANHA grant submissions.

Regarding the Napoleonville Multi-Trail connection, Black noted trails are a worthwhile endeavor, and this trail may tie into the statewide trail. Angela Rathle agreed that the project would be great for NPS’ Citizen Science Program

Regarding the Pierre Part Belle River Museum Phase 2, Black asked if the group received the necessary permitting for building on wetlands. Rivere noted they did.

Regarding the Improvement of Management to Giant Salvinia, Carol Patin wanted to ensure they did their research. Black agreed the weevils are effective.

Regarding the Avoyelles Bicycle Repair Station, Chris Burton noted that the sites themselves might act as an attraction for bicyclists. Steve Pellessier asked how much each station was.

Regarding the Atchafalaya Film Festival, Caillouet expressed his support of the films and panels but noted caution toward working with some of the groups involved.

Regard Grand Réveil Acadien, Bergeron asked if ANHA had previously approved funding but did not fund the festival. Lemoine said that was correct.

Regarding Rougarou Fest, Black noted the festival organizer, Jonathan Foret, does great work.

Regarding the Center for Louisiana Studies Strategic Plan, Lemoine noted the organization is an important partner for ANHA.

Regarding the KRVS Héritier Project, Caillouet asked if the shows would be archived and accessible online. Herman Fuselier noted that was likely.

Carmouche asked for a motion to approve the grants. Black moved to approve. Bergeron seconded the motion. The grants were unanimously approved 10-0.

VII. Other Business

a. Comments from public attendees (if any)

No public attendees were present.

VIII. Commissioner Announcements

- a. *Ascension*: Caillouet noted it is a slow period for festivals in Ascension. On July 30, the East Ascension Sportsman League will host its kids fishing rodeo in Geismar. The Friends of the Atchafalaya initiated Cliff LeGrange as its new president. The Louisiana Wildlife Federation, who is an ANHA partner on the kids fishing coloring book, have a new project with the Tunica-Biloxi Tribe. The coloring book will be about maintaining the historical language of the tribe. The Wildlife Federation is having its August convention in Lafayette (8/12-8/13) to decide which resolutions to support. Caillouet also noted there has been no flooding on Bayou Manchac since clearing.
- b. *Assumption*: Rivere shared that the Church Fair was a great success. Pierre Part Belle River is on target to have the annual Fireman's Festival. The Assumption Parish Police Jury will reveal a view of the master drainage plan that GIS is looking at issuing. Rivere thanked the commission for funding the museum
- c. *Avoyelles*: Carmouche noted Avoyelles is celebrating Bastille Day at Broken Wheel Brewery. Carmouche will also be attending the LTA Travel Summit in Lake Charles. Avoyelles will host a pre-fam tour before the Summit for operators from France and Canada that is a continuation of the Canada Media Mission. Country Roads Magazine has recognized Trent Bonnette as small town chef, and he will be featured in St. Francisville Food and Wine Festival.
- d. *Concordia*: Linda Gardner shared the next live music at the Arcade is fourth Saturday in July. Gardner wants to focus on Chitlin Circuit in the fall.
- e. *Iberia*: The Delcambre Shrimp Festival coming up in August.
- f. *Lafayette*: Moncus Park has the Farmers and Artisans Market every Saturday. On Aug. 14, Vermilionville will celebrate Acadian Culture Day and there will be free admission.
- g. *St. Landry*: Fuselier shared that Chef Paul Prudhomme was born today in 1940. Fuselier shared a commemorative seasoning to celebrate the event.
- h. *St. Martin*: Patin noted Aug. 15 is the Fete du Teche, which starts in Leonville with mass, followed by a boat parade down Bayou Teche with stops at every community on the Teche and ends in St. Martinville at 6p.
- i. *Terrebonne*: There is live music and Cajun dancing in Houma at five separate venues on Friday nights (including Jolly Inn, A-bears café, and the Terrebonne Folklife Cultural Center). 2022 is the Bicentennial for Terrebonne Parish. Oct 15 is the Festival and Parade in Downtown Houma. The celebration will culminate on Dec. 31.

- j. West Baton Rouge: The WBR Museum has an opening this Friday of the new sculpture exhibit on Angela Gregory. The Courting Style, Women of the Blues, and Sugar to Rum exhibits are still showing. In September, the museum is opening a national exhibit on Billie Holiday, which is coming from the Smithsonian.
- k. National Park Service: The Prairie Acadian Cultural Center should have its new AC installed by August. The center is trying to reopen on limited basis following installation. Job opening for the Eunice ranger closes tomorrow.

IX. Adjourn (Wilbert)

Lemoine reminded everyone that September 14 is the next meeting. Gardner offered to host the group in Concordia.

Carmouche asked for a brief update on the sign replacement. Lemoine shared it is in DOTD's hands for finding original permits. The replacement is taking place under permit. The missing signs are likely not going back up. The highway signs will be larger cost while the smaller signs will be replaced with ANHA stock and installed at no cost from DOTD.

With that. Carmouche asked for a motion to adjourn. Gardner moved and was seconded by Black. With no further business, the meeting adjourned at 11:15 a.m.



Atchafalaya

NATIONAL HERITAGE AREA

Réunion du conseil d'administration de l'Atchafalaya Trace Commission

Mercredi 13 juillet 2022 – 10h00 Musée Bâton-Rouge-Ouest

Commissaires présents

Charles Caillouet, Ascension
Darrel Rivere, Assomption
Wilbert Carmouche, Président, Avoyelles
Linda Gardner, Concordia
Chris Burton, Ibérie
Steve Pellessier, Lafayette
Herman Fuselier, Saint-Landry
Carol Patin, Saint-Martin
Mart Black, Co-président, Terrebonne
Angélique Bergeron, Secrétaire, Bâton-Rouge-Ouest

Commissaires absents

Christine Demyers, Bâton-Rouge-Est
Clifford LeGrange, Iberville
J.A. Rummler, Pointe Coupée
Carrie Stansbury, Trésorière, Sainte-Marie

Autres présents

Angela Rathle, Parc national Jean Lafitte
Kristin Sanders, Bureau du développement culturel
Justin Lemoine, Région du patrimoine national d'Atchafalaya
Caroline Byrne, Région du patrimoine national d'Atchafalaya

ORDRE DU JOUR

- I. **Rappel à l'ordre et serment d'allégeance (Wilbert)**
Le Président Wilbert Carmouche a ouvert la réunion à 10 h 04. Le Co-président Mart Black a dirigé le Serment d'allégeance.
- II. **Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)**
Carmouche demande l'approbation de l'ordre du jour. Charles Caillouet propose d'approuver, appuyé par Darrel Rivere. L'ordre du jour a été approuvé à l'unanimité 10-0 (avec Christine Demyers, Clifford LeGrange, J.A. Rummler et Carrie Stansbury absents).
- III. **Approbation du procès-verbal (Wilbert)**
Carmouche a demandé une motion pour approuver le procès-verbal. Black propose d'approuver, appuyé par Angélique Bergeron. La motion est adoptée à l'unanimité 10-0 (avec

Christine Demyers, Clifford LeGrange, J.A. Rummler et Carrie Stansbury absents). Carmouche a remercié tous ceux qui ont assisté à la réunion des Avoyelles en mai.

IV. Mise à jour de la réautorisation 2022 (Justin)

Justin Lemoine déclare que l'ANHA est sur une réautorisation temporaire de 2 ans. L'ANHA s'efforce de faire passer la législation du programme, bien que l'ANHA ait un projet de loi individuel à la Chambre et au Sénat. Les projets de loi doivent être adoptés avant les élections de novembre. Si l'ANHA ne voit aucun mouvement du projet de loi de programme d'ici la mi-septembre, le personnel travaillera avec Cassidy et Graves sur la réautorisation individuelle. L'ANHA a encore un an et demi avant la fin de la réautorisation temporaire.

Lemoine a informé l'ATC que l'ANHA pourrait demander à l'ATC de contacter les représentants de la Chambre et du Sénat pour obtenir de l'aide.

Black a demandé si les autorités gouvernantes de chaque paroisse devraient soutenir le projet de loi de programme par le biais d'une résolution. Lemoine dit qu'une résolution ne peut pas faire de mal. L'Alliance des ASN est actuellement en attente du dispositif sur lequel fixer le projet de loi programme.

V. Mises à jour du personnel de l'ANHA (Justin)

En ce qui concerne les subventions, Lemoine a partagé que l'ANHA a actuellement 180 000 \$ en subventions actives et ouvertes. Il y a 90 000 \$ de factures traitées par le Bureau de la gestion et des finances (OMF), qui a pris beaucoup de retard dans la distribution des paiements. Environ la moitié de cette somme devrait être payée d'ici la semaine prochaine.

Lemoine a noté que les documents fédéraux pour le financement de l'ANHA de 500 000\$ ont été soumis. Cela représente une augmentation de 100 000\$ par rapport à l'an dernier.

L'ANHA recrute activement un nouveau membre du personnel. La notice sera ouverte jusqu'à fin juillet. Lemoine demandera une mise à jour du statut à la fin de cette semaine. Pour l'anecdote, des personnes très qualifiées ont postulé. Le poste créera le programme d'aide aux communautés rurales.

Caroline Byrne a évoqué les voyages à venir pour l'ANHA. Byrne et Lemoine participeront tous deux au sommet sur les voyages de la Louisiana Travel Association au Lac Charles en août. Lemoine sera en Belgique en septembre pour soutenir le lieutenant-gouverneur à la Fête de Wallonie. Lemoine, Byrne et peut-être la nouvelle recrue assisteront à la réunion de l'Alliance des Régions du patrimoine national au Colorado en octobre.

Byrne a partagé la carte de code QR "Experience Atchafalaya" avec les commissaires et a offert le service aux commissaires ou à tout autre partenaire. Carmouche a demandé si le design de la carte pouvait être modifié pour être un autocollant de fenêtre ou un autocollant, et Byrne a dit oui.

Byrne a également partagé une ébauche de la brochure mise à jour de l'ANHA. Les commissaires recevront la brochure par courriel et sont encouragés à soumettre leurs commentaires à l'ANHA.

VI. Approbation de l'examen des subventions de l'ANHA pour l'année fiscale 23 (Caroline)

Byrne a passé les demandes de subvention ANHA 2022 en revue.

En ce qui concerne la connexion Napoléonville Multi-Trail, Black a noté que les sentiers sont une entreprise valable et ce sentier peut être lié au sentier à travers l'État. Angela Rathle a convenu que le projet serait formidable pour le programme Citizen Science du NPS

Concernant la phase 2 du musée Pierre Part Belle River, Black a demandé si le groupe avait reçu les permis nécessaires pour construire sur des terres humides. Rivere a noté qu'ils l'ont fait.

En ce qui concerne l'amélioration de la gestion de la *Salvinia* géante, Carol Patin voulait s'assurer qu'ils effectuaient leurs recherches. Black a convenu que les charançons sont efficaces.

En ce qui concerne la station de réparation de vélos Avoyelles, Chris Burton a noté que les sites eux-mêmes pourraient agir comme une attraction pour les cyclistes. Steve Pellessier a demandé combien coûtait chaque station.

En ce qui concerne le Festival du film d'Atchafalaya, Caillouet a exprimé son soutien aux films et aux panels, mais a noté la prudence à l'égard de la collaboration avec certains des groupes impliqués.

Regard Grand Réveil Acadien, Bergeron a demandé si l'ANHA avait déjà approuvé le financement mais n'a pas financé le festival. Lemoine a dit que c'était correct.

Concernant Rougarou Fest, Black a noté que l'organisateur du festival, Jonathan Foret, fait un excellent travail.

En ce qui concerne le plan stratégique du Center for Louisiana Studies, Lemoine a noté que l'organisation est un partenaire important pour l'ANHA.

Concernant le projet Héritier à KRVS, Caillouet a demandé si les émissions seraient archivées et accessibles en ligne. Herman Fuselier a noté que c'était probable.

Carmouche a demandé une motion pour approuver les subventions. Black a fait une motion pour approuver. Bergeron a appuyé la motion. Les subventions ont été approuvées à l'unanimité 10-0.

VII. D'autres affaires

- a. Commentaires des participants publics (le cas échéant)
Aucun membre du public n'était présent.

VIII. Annonces du commissaire

- a. *Ascension* : Caillouet a noté que c'est une période creuse pour les festivals à l'Ascension. Le 30 juillet, la East Ascension Sportsman League accueillera son rodéo de pêche pour enfants à Geismar. Les Amis de l'Atchafalaya ont installé Cliff LeGrange comme nouveau président. La Louisiana Wildlife Federation, partenaire de l'ANHA sur le livre de coloriage de pêche pour enfants, a un nouveau projet avec la tribu Tunica-Biloxi. Le livre de coloriage portera sur le maintien de la langue historique de la tribu. La Wildlife Federation tient son congrès d'août à Lafayette (8/12-8/13) pour décider des résolutions à soutenir. Caillouet a également noté qu'il n'y a pas eu d'inondation sur Bayou Manchac depuis le déblocage.
- b. *Assomption* : Rivere a partagé que la Fête de l'Église a été un grand succès. Pierre Part Belle River est sur le point d'organiser le Festival annuel des pompiers. Le jury de la police paroissiale Assomption dévoilera une vue du plan directeur de drainage que le SIG envisage de lancer. Rivere a remercié la commission pour le financement du musée.
- c. *Avoyelles*: Carmouche a noté qu'Avoyelles célèbre le 14 juillet à la brasserie Broken Wheel. Carmouche participera également au LTA Travel Summit à Lac Charles. Avoyelles organisera une pré-tournée de familiarisation avant le Sommet pour les opérateurs de France et du Canada qui s'inscrit dans la continuité de la Canada Media Mission. Country Roads Magazine a reconnu Trent Bonnette comme chef de cuisine d'une petite ville, et il sera présenté au St. Francisville Food and Wine Festival.

- d. *Concordia*: Linda Gardner a partagé que la prochaine musique en direct sera à l'Arcade le quatrième samedi de juillet. Gardner veut se concentrer sur le circuit de Chitlin à l'automne.
- e. *Iberia*: Le Delcambre Shrimp Festival à venir en août.
- f. *Lafayette* : Moncus Park accueille le marché des fermiers et des artisans tous les samedis. Le 14 août, Vermilionville célébrera la Fête de la culture acadienne et l'entrée sera gratuite.
- g. *Saint-Landry* : Fuselier a partagé que le chef Paul Prudhomme est né aujourd'hui en 1940. Fuselier a partagé un assaisonnement commémoratif pour célébrer l'événement.
- h. *Saint-Martin*: Patin a noté que le 15 août est la Fête du Teche, qui commence à Léonville avec une messe, suivie d'un défilé de bateaux sur le Bayou Teche avec des arrêts dans toutes les communautés du Teche et se termine à Saint-Martinville à 18 heures.
- i. *Terrebonne* : Il y a de la musique en direct et de la danse cadienne à Houma dans cinq places différentes le vendredi soir (y compris Jolly Inn, A-bears café et le Terrebonne Folklife Cultural Center). 2022 est le bicentenaire de la paroisse de Terrebonne. Le 15 octobre est le festival et le défilé au centre-ville de Houma. La célébration culminera le 31 décembre.
- j. *Bâton-Rouge-Ouest*: Le musée WBR a une ouverture ce vendredi de la nouvelle exposition de sculptures sur Angela Gregory. Les expositions Courting Style, Women of the Blues et Sugar to Rum sont toujours à l'affiche. En septembre, le musée inaugure une exposition nationale sur Billie Holiday, qui vient du Smithsonian.
- k. *Service des parcs nationaux* : Le Centre culturel acadien des Prairies devrait avoir son nouveau climatiseur installé d'ici le mois d'août. Le centre tente de rouvrir de manière limitée après l'installation. L'offre d'emploi pour le garde forestier d'Eunice se termine demain.

IX. Ajournement (Wilbert)

Lemoine a rappelé à tous que la prochaine réunion sera le 14 septembre. Gardner a proposé de recevoir le groupe à Concordia.

Carmouche a demandé une brève mise à jour sur le remplacement du panneau. Lemoine a partagé que c'était entre les mains du DOTD pour trouver les permis originaux. Le remplacement se fait sous permis. Les signes manquants ne seront probablement pas remplacés. Les panneaux routiers coûteront plus cher tandis que les panneaux plus petits seront remplacés par du stock ANHA et installés sans frais par le DOTD.

Sur ce, Carmouche a demandé une motion d'ajournement. Gardner la propose et appuyé par Black. N'ayant plus d'affaires à traiter, la séance est levée à 11h15.